
 

 
 

 
 

 

 

 

 

                                                                                     

 

                                
                        
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                        
 

                                 
                    

 

            

  

          

                                                                                                                   

  

              

                
 

               

                                                            

                                                                                                                                                  

          

 

                                                                                   

                                                                                                                                                  

                                                                                                                                                                                                         
 

 

 
 

    

 

 

 

                                                                                                               

 

 

 

 

Marikovský  spravodaj 

 
Obecné noviny      Obce Dolná Mariková       Ročník XXII.       Číslo 1/2022   

nepredajné 

         

 

 

                                                                  

 
  

Milí spoluobčania, 
leto je v plnom prúde a tak, ako sme si už zvykli, aj tento rok nám pripravuje neustále radikálne zmeny 
a extrémy. No a žiaľ,  platí to aj o dianí v spoločnosti. Každý sa s tým vyrovnáva ako najlepšie vie a dokáže, či už 
je to doma, v rodine, v práci, alebo aj v našej obci. Určite si mnohí z Vás povedia :  „Mňa už nemôže nič prekvapiť 
a zaskočiť, už sa nenechám ničím rozhodiť“.  A skutočnosť je nakoniec iná. Nakoľko všetci prežívame náročné 
obdobie, je veľmi dôležité, aby sme si spoločne pomáhali a vychádzali v ústrety. Práve aj toto letné obdobie, 
ktoré sme po nútenej dvojročnej prestávke mohli aj v našej obci odštartovať viacerými kultúrnymi podujatiami, 
je vhodné na načerpanie nových síl a energie, či už na dovolenke alebo v pokojnom kruhu rodiny.  
Prajem Vám, milí priatelia,  aby ste toto letné obdobie prežili v zdraví, v pokoji a radosti. Nech sa každý z Vás po 
spokojne prežitých dovolenkách či prázdninách vráti ku svojim každodenným povinnostiam posilnený, plný 
elánu, dobrých nápadov a výziev do ďalšieho života. 
 

 

 

Obci Dolná Mariková sa v spolupráci s občianskym združením OZ SPEKTRUMSZ a viacerými nadšencami z našej obce  
podarilo uviesť do života a slávnostne otvoriť Náučný chodník Marikovským chotárom.  
Cieľom tohto projektu je poukázať na krásy a zaujímavosti v našom krásnom chotári, pozvať čo najviac ľudí na 
prechádzky, zdravý pohyb a prežiť príjemné chvíle v marikovskej prírode. Náučný chodník sa skladá z dvoch okruhov v 
dĺžke 3,2 km a 7,3 km a sprevádzajú vás nimi informačné tabule. Je na nich množstvo informácií z oblasti histórie, 
prírody a kultúry. Samozrejme sme nezabudli ani na tých najmenších, ktorí si hravou formou majú možnosť spestriť 
chvíle v prírode. Prechádzka jednotlivými okruhmi upúta krásnymi výhľadmi aj na okolité pohoria a rozšíri obzor 
poznania návštevníkom všetkých vekových kategórií. Veríme, že zaujme nielen našich obyvateľov, ale aj mnohých 
turistov a návštevníkov  obce. Pre tých, ktorí by sa chceli chodníkom prejsť, ale žiaľ sa im to osobne nedá, je možnosť 
prejsť si ho virtuálne na pripravovanej web stránke obce, prípadne na banneroch umiestnených v kultúrnom dome. 
                        Ing. Peter Šujak, starosta 



                                                                                                                                                                                                  

                  

 

 

                                        Prvý tohtoročný  sneh v našom chotári zachytil autor                                                                                                      

 

                                                                  
                                                                                                                                                                                                                            

                                                                                                                      

 

 

 

 

 

 

 

             
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                     

Investičné a rozvojové aktivity v našej obci pokračujú 
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Na verejnú kanalizáciu sa budú môcť pripojiť ďalšie domácnosti 

 

Aj v tomto roku pokračuje obec v budovaní finančne a časovo náročného projektu verejnej kanalizácie. Vo 
väčšine obcí sú takéto náročné projekty realizované vodárenskými spoločnosťami, čo obce odbremeňuje 
od veľkého finančného zaťaženia a následne od nákladnej prevádzky. Keďže Marikovská dolina sa ocitla 
až na konci plánu investičných zámerov, realizácia týchto projektov zostala zatiaľ na pleciach jednotlivých 
obcí.  Je až nepochopiteľné, ale podľa nastavených podmienok a parametrov eurofondových výziev sa 
naša obec nemôže uchádzať o nenávratný finančný príspevok z prostriedkov EÚ. Preto aj z toho dôvodu, 
tak ako každý rok, sme vypracovali a podali žiadosť na environmentálny fond, ktorý patrí do pôsobnosti 
Ministerstva životného prostredia. Žiaľ, naša žiadosť nebola úspešná a financovanie úseku cez centrum 
obce zostalo výlučne na pleciach obce. Nakoľko v tomto roku správca štátnej cesty III/1976 SSC TSK 
plánoval jej rekonštrukciu, bolo nutné zvážiť v danom úseku realizáciu našej verejnej kanalizácie. 
Vzhľadom na vzniknutú situáciu a aj v súvislosti s vývojom cien a rastúcou infláciou poslanci obecného 
zastupiteľstva uznesením rozhodli, že daný úsek v dĺžke 806 m ( po odbočku na Besné ) sa zrealizuje 
a zafinancuje z vlastných, resp. úverových zdrojov obce. Predpokladané rozpočtové náklady sú 
264 427,62 Eur. Keďže osud prideľovania dotácií z environmentálneho fondu je neistý, je otázne, kedy by 
sa nám podarilo tento náročný úsek v centre obce zrealizovať a v akých cenách. 

     Nové priestory na šport či oddych 

 

Priestranstvo v okolí zastávky „Pri mlyne“ sa 
postupne mení. Pôvodne neudržiavaný 
a zanedbaný priestor dostáva nový vzhľad. 
Obci sa podarilo vysporiadať vlastnícky podiel 
od štátu a následne sa dohodnúť na odkúpení 
ďalších 16-tich spoluvlastníckych podielov 
žijúcich vlastníkov, ktorým patrí vďaka za 
pochopenie situácie, ich prístup a ochotu . Po 
tomto časovo a finančne náročnom procese 
sme pozemok vrátane odvodňovacieho rigolu 
vyčistili a postupne začali s jeho úpravou. Aby 
pozemok mohol začať slúžiť verejnosti pre 
oddych či šport, je potrebné ešte jeho 
zatrávnenie, výsadba vhodných drevín 
a osadenie parkových prvkov, prípadne hracích 
zostáv.                         

Občania si prevzali kompostéry 

 

z projektu „Predchádzanie vzniku a zhodnocovanie BRKO v obci Dolná Mariková“. Ako sme 
v predchádzajúcom čísle uvádzali, na vyššie uvedený projekt sa nám z environmentálneho fondu podarilo 
získať dotáciu v sume 141 109,00 Eur. V rámci tohto projektu bolo nakúpených 600 ks kompostérov, ktoré 
boli postupne odovzdávané do jednotlivých domácností, mulčovač za traktor a prívesný drvič drevnej 
hmoty. Verejným obstarávaním jednotlivých zložiek projektu sa podarilo znížiť cenu a tak celkový rozpočet 
projektu je 120 146,00 €, z čoho obec hradila 5% t.j. 6 007,30 €. V tomto čase prebieha dofinancovanie 
projektu zo strany environmentálneho fondu. Veríme, že realizáciou tohto projektu a jeho uvedením do 
praxe sa naplní cieľ  predchádzania vzniku a zhodnocovania biologicky rozložiteľného odpadu. Toto by sa 
malo postupne prejaviť odstránením  skládok s trávou, orezanými konármi a skončením ich spaľovania, čo 
malo častokrát okrem environmentálneho hľadiska negatívny vplyv aj na susedské vzťahy. O spôsobe  
štiepkovania v rámci obce aj  ako služby pre občanov Vás budeme včas informovať. 

 

 

               Protipovodňové opatrenia 

 

V jarných mesiacoch bolo v spolupráci so správcom toku 

SVP OZ Nimnica prevedené čistenie koryta Marikovského 

potoka v centre obce. Pri pohľade na stav celého potoka, 

ako koryta, tak aj regulácie je jasné, že takáto údržba by si 

vyžadovala istú pravidelnosť. Vzhľadom na reálne a 

aktuálne možnosti správcu je dobré, že sa protipovodňové 

opatrenia podarilo zrealizovať aspoň v takomto úseku. 

Veríme, že sa v čistení koryta bude pokračovať aj v  blízkej 

budúcnosti. Obec sa v čase vegetačného kľudu v rámci 

svojich možností  priebežne snaží prispievať k údržbe 

potoka výrubom a výrezom náletových drevín a krovín 

v profile koryta. Žiaľ takýto stav nie je dlhodobo udržateľný 

a hlavne nedostatočný. Treba však dodať, že k celkovému 

vzhľadu potoka častokrát negatívne prispievajú aj niektorí 

občania. 

                              Informuje Vás starosta, Ing. Peter Šujak 

 

 



 

        
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
   

                                  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                                                          

 

 

 

 

 

 

           Prevádzka cintorína 
Obec,  ako  správca  cintorína  sa  snaží  udržiavať  ho v čo  

najlepšom poriadku. K tomu patrí aj údržba  zelene, drevín  

a stromov. Tým, že sa v minulosti zrealizoval výrub poško- 

dených a nebezpečných stromov, otvoril sa priestor novým,  

ktoré už tiež svojím vzrastom poškodzovali pomníky 

a ohrozovali návštevníkov. Z toho dôvodu bolo nutné 

pristúpiť k ich výrubu. Keďže v minulosti nebol zavedený 

systém v umiestňovaní hrobových miest, (neboli líniovo 

vytvárané uličky a chodníky) je o to zložitejšie zabezpečiť 

a udržiavať dreviny a stromy medzi jednotlivými 

hrobovými miestami a vytvárať zátišie pod korunami 

stromov tak, ako to býva zvykom na  pietnych miestach.  

 

 

     Oprava zábradlia 

Na  základe  podnetu   obce  správca   cesty 
III/1976 SSC TSK  stredisko Považská  Bys- 
trica pristúpil k rekonštrukcii technicky a bez- 
pečnostne   nevyhovujúceho   zábradlia   na  
úseku pri odbočke do Kátliny.  Sme si vedo- 
mí zložitej finančnej situácie aj v tejto oblasti, 
preto  sme  radi,  že správca  zahájil  opravu  
zábradlia prvej etapy po most do Ficov v dĺž- 
ke 150 metrov . Podľa našich informácií dru- 
hú etapu  opravy  zrealizuje v čo  najkratšom  
čase, samozrejme v rámci svojich finančných  
možností. 

 
       Okresná súťaž DHZ 
 

Po  rokoch  sa  vo  futbalovom  areáli  konala okres- 

ná súťaž  dobrovoľných  hasičských  zborov (DHZ)  

dospelých   a  dorastu    v  previerke   pripravenosti,  

ktorej  sa zúčastnilo  24  družstiev  takmer  zo  všet- 

kých  obcí  okresu  Považská  Bystrica.  V krásnom  

a výborne   pripravenom   prostredí  sa  zišlo  veľké  

množstvo  priaznivcov  požiarneho dobrovoľníctva  

a požiarneho športu samotného.  Požiarne  družstvá 

boli  dobre  pripravené  a správne namotivované, čo  

potvrdila  zdravá  súťažná  rivalita  a zároveň výbor- 

ná priateľská atmosféra. Vďaka patrí všetkým zúčastneným hasičom a hasičkám, organizátorom, poľovníkom z celej 

Marikovskej doliny, ktorí pomohli zabezpečiť občerstvenie pre všetkých účastníkov a samozrejme aj členom nového 

výboru ÚzO DPO v Považskej Bystrici.  

Konečné výsledky súťaže: – požiarny útok/štafeta : muži – Stupné, ženy – Plevník-Drienové, dorast – Praznov, muži nad 

35 rokov – Plevník-Drienové. 

 

 

 

Obnova detského ihriska 

 

Jedna z pôvodných zostáv detského ihriska pri 
materskej škole už nespĺňala požadované 
bezpečnostné parametre a požiadavky a z toho 
dôvodu bolo potrebné ju nahradiť novou 
bezpečnou a modrenejšou. Realizácia bola 
plánovaná na jarné mesiace, vzhľadom na dlhé 
dodacie lehoty sa nám to podarilo stihnúť aspoň 
na začiatok letných prázdnin. Vzhľadom na 
technický stav herných zostáv susedného 
minigolfového ihriska bude potrebné v blízkej 
budúcnosti previesť aj jeho obnovu resp. náhradu 
za iné herné zostavy, čím sa skvalitní a zatraktívni 
celý areál. 
 

  

 

 

Zvoz komunálneho odpadu 

5.8.2022      19.8.2022      2.9.2022        16.9.2022,   

30.9.2022    14.10.2022    28.10.2022    11.11.2022    

25.11.2022  9.12.2022      23.12.2022 

Zvoz triedeného odpadu      

Plasty : 1.8.2022      5.9.2022       3.10.2022  

             4.11.2022    1.12.2022            

Sklo: 24.8.2022,23.9.2022, 21.10.2022, 5.11.2022                 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                            

 

  
 

 

Všetkým   jubilantom v  1. polroku 2022 srdečne  blahoželáme  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kultúrne okienko 
 

90 rokov 
Mária Kasáková 
Eleonóra Mišíková 
Emil Vlach   
 
85 rokov 
Helena Kršíková 
Sidónia Laščeková 
Jozef Puchrík  
 
80 rokov 
Edita Rosíková, Mgr. 
Emília Stančeková 
 
60 rokov 
Daniela Cabajová 
Alena Gachová 
Marta Hladká 
Jaroslav Puchrík 
Juraj Šulavík 
Dušan Vajdík 
Milan Zemančík  
 

 

Najstarší občania 
Mária Morávková      94 rokov 
Štefánia Hvolková     91 rokov 
 
70 rokov 
Anna Gašková 
Marián Lokšík 
Emília Lokšíková 
Štefan Martinka 
Oľga Repáčová 
Miluše Zálešáková 
 
65 rokov 
Milan Gabko 
Jozef Gacho 
Ľubomír Hanušík 
Pavol Jurkeník 
Oľga Kurnocíková 
Mária Macurová 
Dušan Martikán 
Mária Páchniková 
Mária Riljaková 
 
 
 
 
 

 

 

Detská považská cykloliga 

 

Občianske združenie Spektrum SZ  
v spolupráci s obcou Dolná Mariková 
usporiadali v našej obci dňa 22. mája 
2022   1. kolo Detskej považskej 
cykloligy pre deti a mládež rôznych 

vekových kategórií.  Akcia prilákala 
veľa záujemcov – malých aj veľkých 
a výťažok z nej putoval do Nemocnice 
s poliklinikou v Považskej Bystrici 
s mottom: „My deťom, deti deťom“. 

 

 

 

Verejné zhromaždenie občanov – bolo zvolané Obecným zastupiteľstvom obce Dolná 

Mariková na žiadosť Združenia občianskej kontroly OKO Dolná Mariková. Uskutočnilo sa 24.7.2022 v Dome 

kultúry  a zúčastnilo sa ho 21 občanov, zamestnanci obecného úradu a poslanci OZ. Občanov zaujímal ich spôsob 

financovania obecných lesov, kanalizácie, technická realizácia budovy materskej školy. Otázky smerované na 

starostu obce sa týkali aj možnosti vybudovania vodovodu, výrubu stromov na pozemkoch rôznych vlastníkov, 

opravy ciest alebo čistenie Besného potoka. Starosta vysvetlil spôsob a možnosti riešenia týchto problémov aj 

napriek tomu, že nie všetky spadajú do kompetencií obce, ale sú záležitosťou jednotlivých správcov. 

 
 

 

Petro-Pavlovské 
slávnosti 

 

Prezentácia 
náučného chodníka 

  

Marikovským 
chotárom 


